
 
 

Referat 
 
 

Skolebestyrelsesmøde mandag den 
den 23. august kl. 18.30- 21.00, 2021 

 
 
 

 
STED: Hjallerup Skole 

 
 

 
 
 
DELTAGERE 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   
Annemette M. G. Hansen               HJ  Julie Aaen FL  
Malene Frølund               HJ  Susanne Jensen KL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Mette Kirkegaard-Kjær HJ Afbud 
Henrik Lykke FL Afbud Ledere:   
Peter Enevold Pilgaard FL  Peter Græsdal Tanbæk FL  
Mads U. H. Pedersen FL  Helle Faber KL  
Mette Thaarup KL  Michael Ring HJ  
Birgitte Lorentzen          KL  Rie Dam Vineke HJ Afbud 
Laila Hejlesen KL     
Elever:   Pia Bering  Afbud 
 FL  Hans Jørgen Bæk   
 HJ     
 KL     

 
 
 
   
DAGSORDEN 
 

 
 

1. Referat og opsamling fra sidste mø-
de. 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
1. Referat og opsamling fra sidste mø-

de 
Der var ingen bemærkninger til det 
udsendte referat. 



Side 2 
 

2. Sager 
  

          Mulige budget ønsker på børne- 
          og skoleudvalgsområdet og byg- 
          geprocessen. 
          Skal vi prøve at påvirke politikker- 
          ne her i valgåret på nogle af forsla- 
          gene. 
          (bilag). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

2. Sager 
 
Mulige budget ønsker på børne- og 
skoleudvalgsområdet og byggepro-
cessen 
BÆK gennemgik det udsendte bilag, 
hvor der fremgår forslag til de områ-
der, hvor der kan ønskes brug af ekstra 
ressourcer. 

a) Nedsættelse af taksten for en 
elev i SFO’en 

b) 2-lærer timer i 5 lektioner pr. 
klasse/uge 

c) Udvidelse af erhvervsklassen 
med en 7. årgang 

d) Oprettelse af en projektklasse 
for elever med massivt fravær 

e) Ændring af klassekvotienten fra 
28 elever til 26 elever i 4.-9. 
klasse 

f) Genindføre 1 ekstra skolehjem-
samtale, så man igen får 2 sam-
taler pr. år 

 
Der var en god drøftelse af forslagene 
i skolebestyrelsen. 
Skolebestyrelsen mener, at det er vig-
tigt, at byggeprocessen igangsættes 
hurtigst mulig på skolerne, så vi får 
tidssvarende lokaler. 
 
Skolebestyrelsen laver et brev til Den-
nis Kvesel, Sten Frederiksen og Margit 
Chemnitz, hvor vi understreger, at det 
for skolebestyrelsen i Distrikt Hjalle-
rup er vigtigt at: 
- Have fokus på byggeprocessen 
- Oprettelse af en 7. årgang i den ek-

sisterende erhvervsklasse 
- En klassekvotient på 26 elever 
- Nedsættelse af taksten til SFO 
- Oprettelse af en projektklasse for 

elever med massivt fravær 
 
Dennis, Sten og Margit inviteres til 
skolebestyrelsesmødet d. 21/9 
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           Gennemgang og beslutning af  
           årshjulet. (bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Forældre henvendelse vedr. vo- 
           res skriv om at medbringe egen 
           devise. Det vi sendte på Hjallerup 
           Skole og det, man får på Dronning- 
           lund Skole er med som bilag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Opfølgning på om princippet  
           vedrørende klassedannelse har 
           fungeret efter hensigten. 
           (Michael Ring) 
           
           
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Gennemgang og beslutning af års-
hjulet 
Det blev besluttet også at give plads til 
at arbejde med et princip i oktober og 
april måned. I oktober vil vi gerne føl-
ge op på princippet vedr. forældremø-
der. 
Mødet i fælles rådgivende organ flyt-
tes til september. 
Derudover var der ingen rettelser. 
Princippet rettes til og sendes ud. 
 
 
Forældre henvendelse vedr. vores 
skriv om at medbringe egen devise 
BÆK gennemgik de henvendelser, 
som er kommet på baggrund af de 
skriv, som er sendt ud før sommerferi-
en. 
Bestyrelsen besluttede, at der ændres i 
sedlen, så første valgmulighed er, at 
eleverne skal have mulighed for at 
markere, at de ikke kan tage computer 
med. 
 
 
Opfølgning på om princippet vedrø-
rende klassedannelse har fungeret 
efter hensigten 
Helle Faber gennemgik arbejdet med 
princippet for klassedannelse, som har 
været i spil på Klokkerholm Skole i 
forbindelse med overgangen af elever 
fra Flauenskjold Skole. 
 
Michael Ring gennemgik arbejdet med 
princippet for klassedannelse på Hjal-
lerup Skole, hvor der er dannet nye 4. 
og 9. klasser. 
 
På baggrund af erfaringerne blev det 
foreslået, at ordet ”ønsker” i den sidste 
dot erstattes med ”behov” 
 
Hjallerup Skole udarbejder desuden et 
forslag til spørgeguide, så lærerne har 
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3. Orientering 

 
Opstarten i institutionerne. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

et forslag til, hvordan samtalen med 
eleverne kan varetages, uden det bliver 
en ”ønske-runde”. 
 
Princippet er en vejledning til klasse-
dannelsen. 
 
 

3. Orientering 
 
Opstarten i institutionerne 
 
Hjallerup Skole 
På Hjallerup Skole har vi lavet en eva-
luering af erfaringer fra COVID-
perioden blandt personale, elever og 
forældre.  
 
På den baggrund har vi lavet indrettet 
skoledag, på en måde hvor vi: 

 I frikvartererne har holdt fast i, 
at der kun ringer ind i forbindel-
se med de lange frikvarterer, 
hvor udeområderne stadig er 
opdelt, hvor der i indskolingen 
er 1 vagt pr. klasse og i 4.-9. 
klasse er 1 vagt pr. 2 klasser, og 
hvor vi fortsat er ude i alle pau-
serne. 

 På baggrund af vores erfaringer 
med at toiletterne har været til-
delt bestemte klasser har valgt at 
fortsætte med denne løsning, så 
hver klasse har et bestemt toilet 

 Har valgt at holde fast i, at hver 
klasse har en bestemt indgangs-
dør, som de skal benytte, når de 
skal ind på skolen og når de skal 
ud igen. Det giver generelt mere 
ro og færre trafikpropper på 
gangene ifm. for eksempel fri-
kvartererne 

 At udnyttet muligheden for at 
reducere skoledag, så eleverne i 
dette skoleår ikke har understøt-
tende undervisning på skemaet. 
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Timerne er blevet omlagt, så al-
le klasser nu har en del lektio-
ner, hvor der er 2 voksne på 
klasserne 

 For at understøtte arbej-
det i klassen har vi i uge 
31 afholdt kursus om co-
teaching for vores perso-
nale 

 
 
Klokkerholm Skole 
Der har været en drøftelse af, hvilke 
elementer fra COVID-19 perioden, 
som har fungeret godt. Det har bety-
det, at personalet blandt andet tager 
imod eleverne i døren om morgenen. 
 
Der spilles dæmpet musik om morge-
nen indtil alle er kommet ind. Det har 
givet en rigtig dejlig start på skoleda-
gen. 
 
Der er fællespause for eleverne i ind-
skolingen i 10-pausen. I 12-pausen er 
der lavet en mere årgangsvis opdeling 
af frikvarteret, så man også har mulig-
hed for at styrke klassefællesskabet. 
 
Der er fortsat fokus på god håndhygi-
ejne. 
 
Der ringer ind til pause, men ikke ud 
fra time. 
 
På mellemtrinet og i overbygningen 
har hver klasse en bestemt indgang, 
som kan deles mellem nogle få klas-
ser. 
 
Der har været arbejdet med, hvordan 
udeområderne kan indrettes, så der er 
nogle steder, hvor de ældste elever kan 
holde pause, når de er udendørs. 
 
På mellemtrinet og overbygningen er 
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der lavet opdeling af toiletter – nogle 
gange klassevis og nogle gange år-
gangsvis. 
 
Skoledagen er reduceret og omlagt til 
2-lærertimer. 
o 2 lektioner i indskolingen 
o 1 lektion på 6. årgang 
o Overbygningen er også redu 
o ceret i skoledagens længde 
 
En af K-klasserne er blevet placeret 
sammen med overbygningen. Det fun-
gerer indtil videre rigtig godt. 
 
Flauenskjold Skole 
Der har været en rigtig god opstart på 
skolen, hvor der igen er morgenbånd 2 
gange om ugen for alle eleverne.  
 
Skoledagen er reduceret med ca. 2 lek-
tioner pr. årgang, og timerne er omlagt 
til 2-lærertimer. 
 
Forældrene er blevet opfordret til at 
sende deres børn ind om morgenen – 
men man må gerne følge med børnene 
ind, hvis det er nødvendigt. 
 
Der er fortsat fokus på god hygiejne 
med håndvask flere gange dagligt. 
 
Klokken har været sat ud af spil fra 
starten af skoleåret, men er efterføl-
gende blev sat i gang på enkelte tids-
punkter i løbet af dagen. 
 
Der er blevet ansat 1 ny lærer. 
 
SFO’erne 
Er kommet rigtig godt i gang efter fe-
rien. Der er samlet set blevet ansat 8 
nye kollegaer. 
I SFO’erne er systemet Aula ”kom-
me/gå” blevet taget i brug. Vi glæder 
os til, at det bliver rutine at benytte sy-
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Kursus om skolebestyrelsens ar-
bejde med tilsyn tirsdag den 21. 
september. 
 
 
 
 
Byggeproces 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Personalesituationen / Nyt fra 
skolerne/SFO 

 
 
 
 
4.  Formanden 

      Landsmøde Skole- og forældre 
      Facebook 
    
 
 
 
 
 
 
 

5.  3 punkter til Facebook 
 
            

stemet. 
Der er heldigvis begyndt at komme 
flere børn i SFO’erne, hvilket er rigtig 
dejligt.  

 
Kursus om skolebestyrelsens arbej-
de med tilsyn tirsdag den 21. sep-
tember 
BÆK har inviteret en oplægsholder til 
mødet d. 21/9-2021. 
 
 
Byggeproces 
Der blev kort orienteret om byggepro-
cessen på Hjallerup Skole. Det sidste 
møde var rigtigt positivt, men der går 
desværre lang tid, før næste del i pro-
cessen går i gang. 
PBJ og BÆK har deltaget i et møde 
med Børne- og Skoleudvalget, hvor 
der blev spurgt ind til det forslag, som 
er blevet lavet ifm. byggeprocessen. 
Det var et rigtig godt møde, hvor poli-
tikkerne blev bekræftet i, at der er 
valgt en god løsning.  
 
Personalesituationen / Nyt fra sko-
lerne/SFO 
Se punkterne fra de enkelte sko-
ler/SFO ovenfor. 
 
 

4. Formanden 
Heidi orienterede om landsmødet for 
skolebestyrelser. Der blev spurgt ind 
til, om der var nogen, som gerne ville 
deltage.  
 
Hvis man er interesseret, skal man 
kontakte Heidi Selmer Pedersen – der 
er tilmelding senest d. 30/9-2021. 

 
 
5. 3 punkter til Facebook 

a) Vi har besluttet at invitere poli-
tikkerne til et møde d. 21/9, 
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hvor vi gerne vil drøfte kom-
mende budget 

b) Drøftelse og evaluering af prin-
cip for klassedannelse. 

c) Der er begyndt at komme flere 
børn i SFO’erne. 

 
 
 

6. Eventuelt 
           

6. Eventuelt 
Intet 

        
Næste skolebestyrelsesmøde er tirsdag 
den 21. september i Klokkerholm 
 

 

 
Udgivelsesdato:     24/8-2021 Referent: MR 
 


